



Bestyrelsesmøde 6. august 2024. Online

Deltagere: Charlotte Voss, Peter Damgaard, Tina Knudsen Jensen, Andreas Skov, Mikkel Hansen Stage og suppleant Anders Lykke Widt.

Afbud: suppleant Anne-Kristine Sindvald Larsen (barsel).

Dagsorden

1. Valg af ordstyrer, referent og godkendelse af dagsorden

- a. *Beslutning:* dagsorden godkendt, Charlotte ordfører, Peter referent.

2. Årsmøde 2025

- a. Beslutning. København stadsarkiv vil gerne være værts arkiv for ODAs årsmøde den 17. til 18. marts 2025. Stadsarkivet vil gerne stå for et eftermiddagsarrangement i form af en byvandring eller andet. Hovedkassen, som ligger på Rådhuset, er booket til den 18. marts 2025. Lokalet er egnet til et halvdags arrangement. Den 17. marts 2025 bør holdes på en anden lokation, måske i forbindelse med det hotel, hvor folk kan overnatte. Evt. Bella Sky.

Mulige temaer: digitalisering - private digitale arkivalier. Aalborg arbejder med at kunne indkøbe private digitale arkivalier i ASDA. Opbevaring af digitaliseret materiale. Standarder for digitalisering – udvælgelse, kriterier.

Anden dagen generalforsamling. Det blev overvejet, hvordan deltagerne kan komme mere til orde.

Programudvalget Andreas, Anders og Mikkel sammensætter et forslag. Generalforsamlingen skal indeholde et punkt om status for sammenlægning med SLA.

Årsmødet forventes ikke at blive specielt meget dyrere i København, konferencefaciliteter koster ikke nødvendigvis meget mere.

3. Nyt fra ODA-lovreguleret

- a. *K-udvalget:* ikke holdt møde.

4. ODA-Kulturarv

- a. *VISDA-aftalen: Evaluering af VISDA-aftalen.* Ikke noget nyt
- b. *[Useem](#). Vil gerne præsentere deres produkt for bestyrelsen.* Det blev besluttet at sende henvendelsen videre til ODA's formidlingsnetværk. Netværkskoordinatoren fra formidlingsnetværket har kontaktet [Useem](#)

5. Udvikling af ODA's hjemmeside

- a. *Hjemmesiden er oprettet – den videre udvikling og drift:* intet nyt

6. Samarbejdsaftale med SLA

- a. *Herunder fordele og ulemper ved en eventuel sammenlægning af SLA og ODA.* Peter sender udkast af et notat til medlemmerne om fordele og ulemper ved sammenlægning med SLA til bestyrelsen senest fredag d. 9. august. Bestyrelsen melder tilbage d. 16. august på et onlinemøde 13-14. Efterfølgende rettes det til og sendes til medlemmerne med en invitation til onlinemøde d. 19. september 10-11.30.

SLA har modtaget et ekstratilskud på 2 mio.

Digitalt skabte private arkivalier bliver mere og mere påtrængende for lokalarkiverne – borgerne afleverer i højere grad USB-nøgler o.l. Det giver flere muligheder for samarbejde med lokalarkiverne.

7. Nyt fra netværk

- a. *E-arkivering. Der skal også findes en ny netværkskoordinator for E-arkivnetværket. Der er ingen som har meldt sig til den tidligere netværkskoordinator.* Charlotte vil igen kontakte Frederiksberg Stadsarkiv og høre, om det kunne have interesse for deres IT-arkivar.
- b. *Formidlingsnetværket.* Intet nyt siden sidst

8. Nyt fra repræsentationen i eksterne netværk og udvalg

- a. *Privatarkivudvalget.* ODA forespurgte om RA ville facilitere et privatarkivudvalg for digitale arkivalier. RA ville gerne deltage men ville ikke påtage sig at stå for det. Måske kan vores sekretariat facilitere det. SLA var også interesseret i at deltage.

Anders og Charlotte skriver et udkast til kommissorium sammen med Rasmus Falk, som privatarkivudvalget tager stilling til og vurderer om der skal nedsættes et underudvalg eller lignende.

- b. *Landsforeningen til bevaringen af Foto og Film, LFF:* Intet nyt.

9. Sekretariatet

- a. *Beslutning/orientering*: Intet nyt siden sidst.

10. Tilskud af midler

- a. *Beslutning/orientering*: Midlerne fra den tidligere pulje, som RA uddelte, er blevet ændret til et fast tilskud. Der skal derfor ikke søges længere. Charlotte følger op på om der fortsat er bindinger på tilskuddet, dvs. at pengene skal bruges til bestemte formål, og på om der stadig skal indsendes regnskab.
- b. Der er fortsat mulighed for medlemmerne for at søge ODA om penge til projekter.

11. Regnskab og budget

- a. *Beslutning/orientering*: ikke noget nyt.

12. Medlemskaber

- a. *Beslutning/orientering*: ikke noget nyt.

13. Næste møde

- a. *Beslutning*: kort møde om SLA-notat diskuteres fredag d. 16. august kl. 13-14.
- b. *Bestyrelsesseminar i september 2024*. Vil blive henlagt til Århus d. 18.-19. september. Århus stadsarkiv stiller lokale til rådighed. Tina booker et hotel.

14. Evt.

Peter spurgte til besvarelsen af skemaet om tilgængelighed, som RA har sendt ud i løbet af sommeren. Der er stor forskel på hvordan skemaet forstås og besvares. Skemaet vil blive taget op i k-udvalget.